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KATUMAJÄRVEN SUOJELUYHDISTYS RY 
 
HALLITUKSEN VUOSIKERTOMUS 2022-2023 
 
Hallitus 
 
Puheenjohtaja:  Markku Pohjola 
Sihteeri:  Hallituksen kokousten sihteerinä toimi Jyrki Salminen 

Jäsenet: Eeva Järveläinen (kunniapuheenjohtaja), Jyrki Salminen (varapuheenjohtaja), Hanna 
Kivelä, Pekka Lunnikivi, Johanna Maasto, Jarmo Mäki-Uuro, Arto Stolt ja Raimo Örlund 

Rahastonhoitaja: Maria Mäki-Uuro-Tuiskunen 
Toiminnantarkastaja: Lauri Manninen 
 
Jäsenet 
 
Yhdistyksellä oli vuoden 2022 lopussa 75 jäsenmaksun maksanutta jäsentä ja seitsemän yritys- ja yhteisö- 
jäsentä. 
  
Vuosikokous 
 
Yhdistyksen vuosikokous 2022 pidettiin 21.8.2022 Sotainvalidien veljesmajalla. 
 
Hallituksen kokoukset 
 
Hallitus kokoontui viisi kertaa. 
 
Katumajärven perushoitohanke (2021–2023) 
 

- Kolmivuotisen ELY-rahoitteisen hankkeen toinen vuosi (2022) toteutui suunnitellusti ja budjetoiduin 
kustannuksin. 

- Kolmas hankevuosi (2023) on meneillään ja suunnitellut hoitotoimenpiteet on toteutettu. 
 
Tärkeimmät toimenpiteet 
 
Laskeutusaltaat 

- Kaupungin rakentamien laskeutusaltaiden katselmus suoritettiin marraskuussa 2022. 
- KaSyn ehdotus on Kihtersuon altaan ruoppaus; suunnitelma on työn alla. 

 
Uppopuupuhdistamohanke 
 

- Myllyojaan rakennettiin Kanta-Hämeen ensimmäinen uppopuupuhdistamo helmikuussa 2023 ja hank-
keen toinen vaihe päätettiin toteuttaa ensi talven aikana 

- Hanke sai paljon julkisuutta ja projekti dokumentoitiin HAMKin opiskelija Anu Heinilän opinnäyte-
työssä ”Uppopuumenetelmä vesistökuormituksen vähentäjänä” sekä menetelmän käyttöönotto op-
paan muodossa, ”Uppopuupuhdistamo-opas menetelmän käyttöön”. 

 
Järvibarometri 

- KaSyn ideoima digitaalinen Järvibarometri-palvelu toteutettiin yhdessä Suomen ympäristökeskuksen 
(SYKE) kanssa Järvi-Meriwikin yhteyteen. 
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- Palvelu avattiin testikäyttöön kesäkuun 2023 alussa. 
- HAMKin opiskelijat tekevät syksyllä ehdotuksen jatkokehityksestä käyttäjäkyselystä saatavan palaut-

teen perusteella. 
 
Hoitokalastus 
 

- Hoitokalastuksesta vastasivat tänäkin vuonna Katumajärven kalastusyhdistys ry ja Hämeenlinnan Kala 
ja Erä ry kahdella rysällä toukokuussa. 

- Ajoittain tuulinen ja kolea sää haittasi hoitokalastusta ja saalista saatiin vain 1200–1400 kg. 
- Hoitokalastuksesta ilmoitettiin Kaupunkiuutisissa kahdesti suojeluyhdistyksen toimesta. 

 
Hoitosuunnitelman päivitys 

- Katumajärven hoitosuunnitelma päivitettiin vuosiksi 2023–2027 yhteistyössä Vanajavesikeskuksen 
kanssa; Hämeenlinnan kaupungilta saatiin kommentit suunnitelmaan. 

 
Veden laadun omaseuranta 

- Ojavesinäytteitä otettiin huhtikuussa 2023 järveen laskevista tärkeimmistä ojista (11 ojaa) ja näytteistä 
analysoitiin kokonaisfosfori- ja kokonaistyppipitoisuudet. 

- Järvivesinäytteet otettiin elokuun alussa 2023 ja niistä analysoitiin kokonaisfosfori- ja kokonaistyppipi-
toisuudet; hapen kyllästysaste mitattiin omalla happimittarilla talkootyönä. 

 
Vesikasvien niitot 

- Tämän vuoden niitot tehtiin elokuun 1. viikolla aikaisemmin tehdyn katselmuksen perusteella järven 
pohjois- ja itäosissa Tmi Asmo Paloniityn toimesta. 

- 15 ranta-asukasta ja kiinteistöä teetti niittoja omalla kustannuksellaan. 
 
Tapaamiset 
 

- Yhteistyökumppanit: Hämeenlinnan kaupunki (kaupunkirakennejohtaja Tarja Majuri ja ympäristöjoh-
taja Sari Janhunen), Vanajavesikeskus, Hämeen ammattikorkeakoulu (HAMK), Suomen ympäristökes-
kus (SYKE) 

- Yritykset: Tawast Golf, Linna Golf 
- Yhdistykset: Matkolammin suojeluyhdistys, Kankaistenjärven suojeluyhdistys, Hämeenlinnan soutajat, 

Honkalanrannan suojelualue 
 
Saadut avustukset 
 

- ELY- avustus 7150 euroa. 
- Yritysavustukset (Tawast Golf ja Linna Golf) yhteensä 1000 euroa. 
- Mäskälän osakaskunta 1000 euroa. 
- Vanajavesisäätiö 500 euroa. 

 
Viestintä 
 

- Yhdistyksen viestintästrategia päivitettiin vastaamaan nykytarpeita. 
- Viestintään käytettiin kaikkia yhdistyksen viestintäkanavia: verkkosivuja (www.katumajarvi.fi), Face-

book-sivu (www.facebook.com/katumajarvi) ja kesällä testikäyttöön otettua katumajärvibarometriä 
(www.jarviwiki.fi/wiki/katumajarvibarometri).  

- Toimintavuoden aikana yhdistys lähetti kaksi lehdistötiedotetta (uppopuupuhdistamo ja katumajärvi-
barometri), jotka molemmat menivät hyvin läpi paikallismedioissa. Tiedotteiden myötä media haastat-
teli yhdistyksen puheenjohtajaa useampaan kertaan. Lisäksi Koneyrittäjä-lehti teki laajan artikkelin up-
popuupuhdistamohankkeesta. 

http://www.katumajarvi.fi/
http://www.facebook.com/katumajarvi
http://www.jarviwiki.fi/wiki/katumajarvibarometri

